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Pan
Jerzy Ziety
Radny Miasta Krakowa

Odpowiadajqc na Pana interpelacjg w sprawie postulatéw mieszkaficéw odnosinie
rozwiqzafi proponowanych w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
obszaru ,,Piastowska |l”, przekazanq przez Pana Rafa’ra Komarewicza, Przewodniczqcego Rady
Miasta Krakowa 29 wrze§nia 2022 r., uprzejmie informujg.

Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru ,,Piast0wska |l"
jest sporzqdzany dla obszaru wskazanego w uchwale nr CVH/2736/18 Rady Miasta Krakowa
z dnia 4 lipca 2018 r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego obszaru ,,Piastowska H". Poczqtkowo w projekcie planu zosta’r wyznaczony teren
KDX.2, stanowizqcy pohqczenie ulicy Sawickiego (teren KDD.3) oraz ulicy Fabijafiskich (teren
KDW.1, znajdujqcy sic»; w granicach sqsiedniego obowiqzujqcego miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego obszaru ,,Strze|nica — Sikornik").

Nastepnie, w toku kolejno wykony\/vanych czynnoéci planistycznych, nasta1pi’ra Zmiana
propozycji kategorii przeznaczenia dla ww. obszaru KDX.2. Zmiana przeznaczenia terenu cialgu
pieszego oznaczonego symbolem KDX.2 na teren drogi publicznej klasy dojazdowej (KDD.3)
nastqpfla w zwiqzku z uwzglgdnieniem przez Prezydenta Miasta Krakowa uwagi wniesionej
do wy+o2onego w dniach od 14 Iutego 2022 r. do 14 marca 2022 r. projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego obszaru ,,Piastowska ll". Uwag¢ ts; podpisa+o 14 oséb.
Uwaga zawiera1‘a nastgpujqcq argumentacjgz
Obecnie ulice Fabijafnskich i Sawickiego fqczy przejécie piesze w postaci kilkunastu schodéw. Dojazd do
zabudowafi ulicy Fabijariskich jest bardzo stromy (miejscami 16%), przez co w okresie jesienno-
zimowym staje sir; niebezpieczny ze wzglgdu no ryzyko pos'Iizgu i nagiego wtargnirgcia no ulicg Krélowej
Jadwigi. Wypadki spowodowane niekontrolowanym poélizgiem miaiy tutaj jui miejsce wielokrotnie,
w tym z udziafem piaskarki MPO, ktéra zsuwajqc sie w déf staranowafa samochéd osobowy jednego
2 mieszkaficdw.
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Ulica Fabijariskich nie speinia warunkow technicznych okresionych w ustawie w nastepujqcych
punktach:
0 Nachylenie podiuine przekraczajqce miejscami 16%
0 Szerok0s'c' pasa drogowego nie przekraczajqca 2,5m
UI. Fabijariskich jako ulica s'Iepa jest siiq rzeczy dwukierunkowa a jej szerokoéé nie pozwala no
wymijanie sie pojazdéw. Ponadto przebieg ulicy (po iuku) powoduje, 2e kierujqcy pojazdami
wjez'dz'ajqcymi izjeidiajqcymi, nie widzqc sie wzajemnie czesto spotykajq sie na sirodkovvym odcinku
bez moiiiwosci bezpiecznego manewru (trzeba albo cofaé samochéd po iuku pod gore przy nachyleniu
16% aibo tyiem vvyjez'd2ac' na ul. Krolowej Jadwigi) co przy obecnym rosnqcym nateieniu ruchu
stanowi powaz'ne zagroz'enie. Lokalizacja i uksztaitowanie terenu nie dajq mo2Iiwos'ci modernizacji ul.
Fabijariskich tak aby vvvv. warunki techniczne byiy speinione, dlatego potqczenie drogowe ul.
Fabijaiiskich z ui. Sawickiego wydaje sie bye’ jedynym rozwiqzaniem zapewniajqcym bezpieczefistwo
ruchu drogowego.
Rada Dzielnicy VII zorgcmizowaia w przedmiotowej sprawie spotkanie mieszkaficow ulicy Fabijariskich
oraz ulicy Sawickiego i Owcy-Orwicza jednakgfos mieszkaricéw ul. Fabijafiskich byf siabszy z uwagi na
mniejszq iI0s'c' mieszkaficéw tej ulicy.
Zasadnym jednak jest aby w sprawach bezpieczefistwa nie decydowafa Iiczba mieszkaficéw iecz sita
argumentéw. Wtasciwym zatemjest rozwaienie problemu tylko i wyiqcznie od strony technicznej przez
specjaiistéw ruchu drogowego po zasiegnieciu opinii Poiicji, Straiy Poiarnej, Pogotowia Ratunkowego,
siuib technicznych itp.
Bardzo prosimy o przeanalizowanie powyészych uwag pod wzgledem merytorycznym i rozwaéenie
no iie proponowana przez nasz zmiana jest wykonalna technicznie co pozwoiiioby na zapewnienie
bezpieczefistwa w ruchu drogowym ulicy Fabijariskich.
Przedstawiany argument mieszkaficéw ulicySawickiego i Owcy-Orwicza 0 braku zgody na zwiekszenie
nateéenia ruchu drogowego no ,,ich” ulicach nie moz'e byé decydujqcy w sytuacji wystepowania od lat
zagroieri w ruchu drogowym i uciqiiiwosci na ul. Fabijariskich.
Powtérzymy raz jeszcze: z jednej strony spokéj na ul. Sawickiego z drugiej bezpieczeristwo ruchu na ul.
Fabijafiskich. Czy rzeczywiscie wybér jest problematyczny? R6wn0czes'nie naleiy podkreslié, 2e
planowana inwestycja pn.: ,,Budowa pochylni dla osob z niepeinosprawnosciq wraz z przebudowq
schodéw iqczqcych ui. Fabijariskich z ul. Sawickiego", nie stanowi kolizji z naszym wnioskiem. Zdajemy
sobie sprawe, 2e proponowane potqczenie ulic jest zadaniem diugoterminowym natomiast budowa
pochylni jest potrzebna ,,od zaraz”, i moie byé traktowana jako I etap normalizacji ruchu
(na poczqtek pieszego) w obrebie ulicy Fabijafiskich.

Rozpatrujqc uwagi przeanalizowatem zacytowanq powyiej argumentacje i przychylitem
sie do prosby mieszkaficow. Uwagi zostaty rozpatrzone moim zarzqdzeniem nr 1001/2022
z dnia 20 kwietnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia uwag ztoionych do vvyioz'oneg0 do publicznego
wglqdu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru ,, Piastowska H ", w tym
uwag zgioszonych w ramach strategicznej oceny oddziatywania na s'rodowisko projektu tego planu
i rozpoznania pism w zakresie niestanowiqcym uwag. Omawiana uwaga mieszkaficéw ulicy
Fa bijafiskich zostata uwzgledniona.

W zwiqzku z powyiszym w projekcie planu wprowadzono - odpowiednio do
rozstrzygniecia uwag — stosowne zmiany, a nastepnie poddano je opiniowaniu i uzgodnieniom
w niezbednym zakresie. Miedzy innymi projekt planu zostat przekazany do uzgodniefi do
wtasciwego zarzzgdcy drog. Otrzymane uzgodnienie nie zawieraio uwag dotyczqcych braku
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z przepisami technicznymi stosowanymi przy projektowaniu. Zarzqd Drog Miasta Krakowa
dysponuje opracowanq wielowariantowq koncepcjq dla budovvy pochylni dla osob
z niepetnosprawnoécia wraz 2 przebudowq schodow tqczacych ulice Fabijafiskich z ulice;
Sawickiego, zakorficzonaj \/vyborem wariantu wynikowego.

Dla zadania nr ZDMK/DIW/\N—V||-23/20 pod nazwal ,,Budowa pochylni dla osob
z niepeinosprawnosciq wraz z przebudowq schodow tqczqcych ul. Fabijarfiskich i ul. Sawickiego"
zostaiy zabezpieczone srodki finansowe. Pomimo czterokrotnego ogtaszania postepowania
0 udzielenie zaméwienia publicznego pn. ,,Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania
pn. ,,Budowa pochylni dla osob z niepetnosprawnosciq wraz z przebudowq schodow tqczacych
ul. Fabijafiskich z ul. Sawickiego wraz z odwodnieniem, oswietleniem oraz przekiadkami
kolidujqcego uzbrojenia" nie wyioniono wykonawcy. W zwiqzku z powyiszym Rada Dzie|nicyV||
Zwierzyniec podjeta uchwaie nr XL/384/2022 z dnia 22 marca 2022 r. o rezygnacji z realizacji
przedmiotowego zadania, a nastepnie uchwate nr XL/385/2022 2 dnia 22 marca 2022 r., ktorq
zawnioskowata do Prezydenta Miasta Krakowa 0 wprowadzenie w Wieloletniej Prognozie
Finansowej zmiany polegajqcej na wykresleniu zadania pierwotnie planowanego do realizacji
w Iatach 2020-2023, ustalonego uchwaiq nr IX/101/2019 z dnia 9 lipca 2019 r. (z poin. zm.),
pn. ,,Budowa pochylni dla osob z niepetnosprawnosciq wraz z przebudowq schodéw iqczqcych
ulice Fabijafiskich i ulice Sawickiego”.

Rada i Zarzqd Dzielnicy VII Zwierzyniec W zwiqzku z wieloma zgioszeniami od
mieszkaficéw okolic ulic Fabijafiskich i Sawickiego, dotyczqcych problemow w pokonaniu
tajczqcych przedmiotowe ulice schodéw przez rowerzystow, a takie osoby
zniepeinosprawnosciami lub prowadzqce wézki dzieciece, zorganizowata 3 paidziernika
2022 r. spotkanie w przedmiotowe] sprawie z udziatem przedstawicieli ZDMK oraz Zarzqdu
Transportu Publicznego w Krakowie. Celem spotkania byto rozeznanie moiliwosci montaiu
elementéw infrastruktury rowerowo-wozkowej na schodkach tajczqcych ulice Fabijafiskich
i Sawickiego.
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Otrzymujq: \
1. Adresat \
2. Wydziat Planowania Przestrzennego
3. Zarzqd Drég Miasta Krakowa
4. Wydziat Miejskiego lniyniera Ruchu
5. Biuletyn Informacji Publicznej
6. Aa
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moiiiwosci zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiazanie to nie zostaio
zakwestionowane. Nastepnie W okresie od 1 sierpnia 2022 r. do 31 sierpnia 2022 r. odbyto sie
Wytoienie czesci projektu planu W zakresie wprowadzonych zmian. W okresie WW. wytoienia
mieszkancy ulic Sawickiego i Owcy - Orwicza ztoiyli uwagi, sprzeciwiajac sie proponowanemu
W projekcie planu rozwiazaniu — o analogicznej tresci, jak pismo doiaczone do interpelacji Pana
Radnego. Uwagi zostana rozpatrzone przeze mnie W terminie do 7 paidziernika 2022 r.

Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 0 planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym, (tekstjednolityz Dz. U. z 2022 r.poz. 503 z péin. zm.) uwagi nieuwzglednione przez
Prezydenta Miasta Krakowa W trakcie procedury planistycznej zostana przekazane Radzie
Miasta Krakowa, ktora W odrebnej uchwale rozstrzygnie 0 sposobie rozpatrzenia
nieuwzglednionych uwag.

Potaczenie drogowe ul. Sawickiego z ul. Fabijanskich jest dziataniem zasadnym takie
majac na Wzgledzie zwiekszenie niezawodnosci sieci ulicznej - W przypadku zamkniecia odcinka
ulicy, bytoby moiliwe poprowadzenie objazdu brakujacym fragmentem ul. Sawickiego. Niemniej
majac na Wzgledzie niewielka intensywnosé zabudovvy, poiaczenie to nie ma strategicznego
znaczenia dla sieci ulicznej miasta. Ustalenie przeznaczenia terenu jako KDD nie oznacza
automatycznego jego ustalenia jako odcinka ulicy dla ruchu samochodowego — moie to takie
stanowié powiazanie dla ruchu niezmotoryzowanego (pieszego lub rowerowego).

Ponadto informuje, ie korytarze drogowe \/vyznaczane W miejscowych planach
zagospodarowania przestrzennego nie maja na celu ukazania Wyiacznie stanu istniejacego, Iecz
zachowanie rezer\/vy terenowej, pozwalajacej na wykonanie ewentualnej
przebudowy/rozbudowy/budowy ukiadu drogowego, majacej na celu dostosowanie drég do
parametréw, Wynikajacych 2 przepiséw prawa oraz W zwiazku z planowanym
zagospodarowaniem moiliwym jeszcze do zrealizowania (inwestycje kubaturowe) W oparciu
o sporzadzany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Dzieki zapewnieniu
odpowiedniej szerokosci W liniach rozgraniczajacych drogi umoiliwia sie W przysztosci
lokalizacje brakujacych elementow pasa drogowego takich jak chodniki, sieci infrastruktury
technicznej oraz pasy zieleni. Ponadto ewentualna rozbudowa badi budowa ukiadu drogowego
zwieksza bezpieczenstwo Wszystkich uiytkownikéw ruchu drogowego, zapewnia roine
alternatywy dojazdu oraz Wptywa na niezawodnosé uktadu drogowego, zwiaszcza W trakcie
remontéw lub awarii.

Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przyjety W formie uchwaiy Rady
Miasta Krakowa oraz ogioszony W Dzienniku Urzedowym Wojewédztwa Matopoiskiego staje
sie aktem prawa miejscowego, jednak realizacja jego postanowien nie jest natychmiastowa.
Ewentualne przeksztatcenia i zmiany W zagospodarowaniu terenow nastepuja powoli, sa
Wiaiace W przypadku realizacji inwestycji powodujacej zmiane zagospodarowania Wymagajacej
uzyskania pozwolenia na budowa, natomiast przyjete linie rozgraniczajace pozostaja bez
Wpiywu na utrzymanie dotychczasowego, utrwalonego sposobu zagospodarowania.

Zaproponowana rezerwa terenowa dla ukiadu drogowego (KDD.3) W sporzadzanym
planie miejscowym nie przesadza 0 rozwiazaniach drogovvych, ktore beda implementowane na
podstawie uzyskiwanych dokumentéw formalno-prawnych i beda musiaty byé zgodne
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